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Az uJ kisgyűlés első ülése 
(A Délmagyarország munkatársától.) Hétfőn dél-

•tán tartotta első ülését a törvényhatósági uj kis-
gyülése dr. Pálfy József polgármester elnökletével. 
A kisgyűlés először a szerdára összehívott kőzcajü-
lés napirendjét tárgyalta le. Nagyobb vita 

• paprika-ügy 

kőrffl keletkezett. A benyújtott indítványokat az-
zal a javaslattal terjeszti a kisgyűlés a közgyűlés 
elé, hogy a tőrvényhatóság irjon fel a földmüve-
lésügyi miniszterhez, kérje, hogy a miniszter a 
város hatóságának és az érdekeltségeknek meg-
hallgatása wtán a szükséges intézkedéseket tegye 
megt még pedig olyan időben, hogy az esetleges 
rendelkezéseket a jöoó gazdasági év előtt végre-
hajthassák. 

A közgyűlés napirend előkészítése negyedhatig 
tartott A kisgyűlés akkor kezdte meg saját napi-
rendjének tárgyalását Megrendelte a kisgyűlés a 
városi adóhivatal számára a szükséges eb-védje-
gyeket, a városi géptelepek részére szükséges tör-
I¿rongyokat _ kiadta az írógépek karbantartását 
gépenkint és évenkint 9 pengő 10 fillérért. Vita tá-
madt a sokszorosító gépekhez szükséges anyagok 
szállítása körül. Kiderült, hogy a város hatósága 
a kiirt ajánlati pályázatban nem határozta meg 
pontosan a szükséges anyagok minőségét és igy 
lehetetlenné vált az anyagok, illetve az ajánlatok 
összeh asonlitása. 

Dr. De/f' e János, dr Szivessy Lehel, dr. 
Menyhárt Gáspár, Bakó László és Körmendy Má-
tyás felszólalása után a polgármesteri javaslatot — 
¿fogadta a többség 14 szavazattal 9 ellenében. 

Elhatározta a kisgyűlés, hogy az inségmunká-
soknél használt kisvasúti anyagot 37.000 pengőért 
megvásároljat mert használatáért két-három év 
alatt több bért kellene fizetni a kereskedelmi mi-

niszternek. Az anyag vágányokból és bilknőkocsík-
ból álL 

Az IBUSZ 

kőztérhasználati engedélyt kért a Széchenyi-térre, 
ahol hírlap- és könyárus bódét akart felállítani. 
A polgármester bejelentette, hogy mivel kereskedői 
körökben kifogásolták az engedély megadását, az 
ügyet most leveszi a napirendről azzal, hogy meg-
hallgatja előbb a kereskedői érdekeltségek szakvé-
leményét. 

Tápé község azt kérte, hogy adjon a város in-
gyenes kompátkelési jogot azoknak a tápéi lako-
soknak, akik városi földet bérelnek. 

Hozzájárult a kisgyűlés ahhoz, hogy dr. Biacsy 
Béla és dr. Pálfy György fogalmazókat soronkivül, 
de 1933-ra visszamenő hatállyal a IX. fizetési osz-
tályba léptessék elő. 

Sziklai Jenő színigazgató 

5000 pengő előleget kért a színházi 
szubvencióra. 

A polgármester már 2500 pengőt kiutalt és java-
solta a további 2500 pengő kiutalását. Sziklai a 
rossz szinházmenettel indokolta meg kérelmét. A 
kisgyűlés megszavazta a javaslatot. 

Elhatározta a kisgyűlés, hogy 100 pengő alapí-
tási díjjal belép a Kiskunfélegyházán alakult Móra 
Ferenc Társaságba. Megszavazott a kisgyűlés 200 
pengőt a Budapesten felállítandó Rákóczi-szobor 
költségeire. Ez tel kapcsolatban Körmendy Mátyás 
javaslatára a jolgármester elrendelte a Rákóczi-
szobor alapzuán támadt rongálódások kijavítását. 

Szabadságolásokat engedélyezett még a kisgyűlés, 
amelynek első, viharmentes ülése fél 7 órakor ért 
véget. 

A szegedi paprika mm 
a földművelési miniszter 

e$ a Külkereskedelmi Hivatal elnöke előtt 
Rassay Károly hétfőn vezette a szeged» küldöttségei Darányi minisz-
ter elé - 4 m niszíer sürgős intézkedéseke! helyezett kilátásba - A 
Külkereskedelmi H vaíal megbízót íja Szegeden tárgyal az amerikai 

export megszervezéséről 
(A Délmagyarország budapesti munka tá rsá -

tól.) A szegedi paprika termelők budapesti kü l -
döttségjárása örvendetes eredménnyel végző-
dött: mindenképen jelentékeny lépéssel segí-
tette előbbre a termelők jogos panaszainak or-
voslását. A küldöttséget hétfőn délben R ' a s -
s a y Károly vezette D a r á n y i földmvelés-
ügyi miniszter elé. A küldöttség tagjai: dr. B o . 
k o r Pál ügyvéd, C z ö n d ö r József törvény-
hatósági tag, kisbérlő, G u c z y József, törvény-
hatósági bizottsági tag, R ö s z k e y tanyai ka -
pitány T ó t h József, a röszkei gazdakör el-
nöke, K a t o n a Kálmán, a domaszéki gazda-
kör elnöke, T o m b á c z Antal, a röszke-feke-
leszéli népkör kiküldöt t je és B a t t a n c s An-
lal, a szentmihálytelekí paprikatermelők és 
paprikakikésziíők elnöke voltak. 

Négyezer paprikatermelő kérvényét 
hozta magával a küldöttség, vagvis 
a családtagokat beleszámítva, 30.000 
lélek sorsáról, megélhetéséről volt 

szó. 

Ugyancsak hétfőn délben a földművelésügyi 
miniszternél járt W i n c h k 1 e r István, a Kül-
kereskedelmi Hivata elnöke, akivel R a s s a y 
Károly nyomban éri itkezésbe lépett. Kifejtette 
előtte, miiven súlyos helyzetben vannak a pap-
rikatermelők. Bemu a t t a a szegedi papr ika-
termelők küldöttség«'nek tagjai t Winchkler el-
nöknek. aki a helvzet tisztázása céliából m in -
denekelőtt a papr ikaárak iránt érdeklődött. A 
küldöttség tag ja i elmondották, hogy az első-
rendű papr ika ára 1.25—1.30 pengő, a másod-
rendűé 80—90 fillér, a ha rmadrendűé pedig 40 
fillér. A kereskedők nem adnak ennél többet, 
pedig kényszerhelyzetükben aká r 1.60 pengős 

áron is szivesén adnák a termelők az elsőren-
dű paprikát . 

Winchkler elnök feljegyezte ezeket az a d a -
tokat és kijelentette, hogy megfelelő áron bő-
ven lehetne exportálni paprikát , hiszen a pap-
rikára nagy devizakedvezmény van érvényben. 
Végül kijelentette Winchkler , hogy okvetlenül 
meg a k a r j a vizsgálni a legbehatóbban ezt a 
kérdést és ezért 

a Külkereskedelmi Hivatal egyik 
tisztviselőjét leküldi legközelebb 

Szegedre. 

Bucsuzóul felkérte a küldöttséget, hogy Dará-
nyi minisztertől menjenek át hozzá a Külke-
reskedelmi Hivatalba, mert nyomban le a k a r j a 
tárgyalni velük a paprikakérdés részleteit. 

D a r á n y i földmüvelésügyi miniszter előbb 
Rassay Károllyal tanácskozott, m a j d szobájá-
ba kerette a paprikatermelők küldöttségét, 
amely 4000 termelő kérvényét adta át. Ebben a 
legégetőbb ba ja ik és sérelmeik orvoslását ké-
rik, különösen azt, hogv szüntesse meg a kor -
m á n y a paprikatermeléssel kapcsolatos enge-
délyezési el járást . 

Rassay Károly ar ra utalt beszédében Dará-
nyi miniszter előtt, hogy amikor elődje. K á l -
l a y Miklós kiadta a paprikarendeletet, egy-
szersmind kijelentette, hogy ez csak kisérlet és 
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ha a termelők nincsenek vele megelégedve, re-?j 
vizió alá veszi á l láspont já t . A bevetett területek 
azóta jelentékenyen megnövekedtek, m e r t 
minden' termelő igyekezett engedélyét a r r a a z 
egész területre igénybevenni, amenny i t a r en -
delet lehetővé tesz. Így az á r ak nagyon lees-
tek, ha nem is kizárólag ennek következtében. 
A termelőknek nagy terheket kell viselniök és 
a tanyai viszonyok között elviselhetetlen u t á n -
já rás teljesen megzavarta a nyugodt t e rmelés ! 

Mindezek a lap ján — elődje Ígéretére h iva t -
kozva — Rassay Károly a termelőknek azt a 
kérését terjesztette Darányi miniszter elé. hogy 

a zárt terület, amely minőségi szem-
pontból fontos, m a r a d j o n meg, de 
ezen belül szüntesse meg a kor-
mányzat a paprikaszövetséget és az 
engedélyező el járást s igy biztosítsa 
a termelés nyu g i m a t és zavartalan-

ságát. 

A' paprikaértékesités terén hasson oda a ko r -
mányzat a külkereskedelmi szerződéseknél, 
hogy a termelési költségeknek megfelelő á r 
a lakul jon ki. Közölte Rassay Károly Da rány i 
miniszterrel, hogy a szegedi papr ikatermelok 
küldöttségét már i s összeköttetésbe hozta 
Winchkler Istvánnal , a Külkereskedelmi H i -
vatal elnökével, aki még a ma i napon tisztázni 
k íván ja a küldöttséggel a paprikaértékesité? 
kérdését. 

Darányi földmüvelésügyi miniszter tel jes 
megértéssel hallgatta meg az előterjesztést és 
egvenként is érdeklődött a küldöttség tag ja iná l 
több részletkérdést illetőleg. Kijelentette a m i -
niszter, hogy mindaz, amit hallott , mély be-
nyomást tett reá. Más oldalról is hal lot ta eze-
két a panaszokat, mindenképen ugy érzi tehát, 
hogy itt tenni kell valamit, megfelelő intézke-
désekkel kell a ba jokat orvosolni. Nyomban 
megbízta a jelenlevő M a r s c h a 11 Ferenc 
földmüvelésügyi á l lamti tkár t , hogy beha tóan 
vizsgálja meg a paprikakérdést és sürgősen te-
gye meg a megfelelő intézkedéseket. 

A küldöttség tagjai , bízva ezeknek az in téz-
kedéseknek kedvező ha tásában, megelégedet-
ten távoztak a földművelésügyi minisztér ium-
ból. R a s s a y Károly a küldöt tségjárás e red -
ményéről a következőket jelentette ki : 

— Mint minden más a lkalommal is, most is 
őrömmel vállalkoztam a szegcdi polgárság igaz-
sftgos ügyének képviseletére h> támogatására , 
ftrömmel á^api tom meg, hogv a fö ldművelés-
ügyi miniszter a legnagyobb jóakarattal és 
megértéssel fogadta az előterjesztett panaszokat 
és érmek következtében 

remélem, hogy a szükséges intéz-
kedések nem fognak elmaradni . 

A küldöttség tagja i ezután Bokor Pál veze-
tésével á tmentek a Külkereskedelmi Hivatalba, 
ahol Winchkler István, a hivatal elnöke, a nagy 
tanácskozó teremben fogadta őket. Megkezdő-
dött a részletes tanácskozás, amelynek elején 
dr. Bokor a Külkereskedelmi Hivatal segítsé-
gét kérte, hogy 

a Szegeden felhalmozódott e ladat -
lan paprika mielőbb elhelyeri iHő 

legyen. 

Winchkler István a tanácskozó terembe kéret-
te referenseit és közölte, hogy Darányi fö ldmü-
velésügyi miniszterrel már i s megállapodott ab -
ban, högv a legsürgősebben megvizsgálják a 
paprikaértékesités kérdését, megál lapí t ják, ho-
gyan lehet segíteni a hajokon és rögtön meg 
teszik a szükséges intézkedéseket. 

Winchkler kérdésére előadták a küldöttség 
tagjai, hogy az idén 450 vagon papr ika termett , 
amelyből körülbelül 50 százalék van feldolgoz-
va. Körülbelül 150 vagonra tehető az a papri -
kamennyiség, amely feldolgozatlanul és eladat-
lanul található Szegeden és környékén. 

Bokor Pál kifejtette, hogy a nagymennyisé-
gű paprika felhalmozódásának oka, hogy a 
paprikatermelést Szegeden és környékén enge-
délyhez kötötték és mindenki kiváltotta az en-
gedélyezhető maximál i s területre az engedélyt. 
Ennék az a há t rányos következménye lett, hogy 
az idén több, mint 6800 hold lett beültetve. Sok-
kal több lett a termés, mint amennvi t a keres-
kedelem fel tudott volna venni. Mindenképen 
fontos lenne tehát, hogy ezt az eladatlan pap-
rikamennyiséget valamíképen exportál ják, ae 
nem a mai rendkívül alacsony árak mellett, 
hanem a termelési költségeknek megfelelően. 

Winchkler elnök kérdésére kijelentették a 
termelők, hoey a pajprikatermelés összes ki-


